
Zápis z řádného zasedání kolegia děkana prostřednictvím MS Teams 
Fakulty filozofické Univerzity Pardubice 

ze dne 12. dubna 2021 
 
Přítomni: 
PhDr. Bianca Beníšková, Ph.D.; doc. Mgr. Šárka Bubíková, Ph.D.; doc. Mgr. Tomáš 
Hejduk, Ph.D.; Mgr. Kateřina Keplová; PhDr. Miroslav Kouba, Ph.D.; Ing. Veronika 
Kovářová; doc. Mgr. Jiří Kubeš, Ph.D.; Ing. Jaroslav Myslivec, Ph.D.; Mgr. Irena 
Reimannová, Ph.D.; Mgr. Olga Roebuck, Ph.D., M. Litt.; PhDr. Ivo Říha, Ph.D.; Naděžda 
Tichá; Mgr. Lucie Valentinová 
 
Hosté: PhDr. Tomáš Boukal, Ph.D.; Mgr. Vladan Hanulík, Ph.D.; Mgr. Ondřej Krása, Ph.D.; 
Mgr. Kamila Pacovská, Ph.D.; PhDr. Ladislav Vít, Ph.D.  
 
Omluveni: doc. Mgr. Ondřej Beran, Ph.D.; Mgr. Filip Grygar, Ph.D.; PhDr. Adam Horálek, 
Ph.D.; doc. Mgr. Pavel Marek, Ph.D. 
 
 
1. Informace děkana 
 
1/1 Očkování proti koronaviru: vedení UPa jedná s krajským koordinátorem o možném 
očkování pracovníků univerzity v druhé polovině dubna. Za FF byla stanovena 
koordinátorkou Ilona Jelínková, jež bude postupně kontaktovat zaměstnance a domlouvat 
s nimi termíny. 
 
1/2 Rozpočet 2021: v pondělí 12. 4. obdržel děkan návrh rozpočtu UPa na rok 2021. Co se 
týká vědy, pak UPa byla hodnocena v M17+ známkou B a ford 6 má na UPa dokonce 
skvělou známku A- (ford 5 ale pouze D). Pro FF to znamená, že jsme z vědeckého hlediska 
hodnoceni jako jedna ze dvou nejlepších fakult na UPa a máme společně s FChT hodnocení 
B. Proto ve vědecké části rozpočtu rosteme. Návrh byl v úterý 13. 4. poslán AS UPa, 19. 4. 
se k němu vyjádří děkani na schůzce s rektorem. 
 
Z návrhu vyplývají pro FF následující základní fakta: 

- na dotaci MŠMT je meziroční navýšení z 56,61 na 57,57 mil. Kč (+ 0,96 mil.) 
- vědecké peníze vzrostly z 25,45 na necelých 26,31 mil. Kč (+ 0,86 mil.) 

Tento nárůst příjmů ale doprovázejí i vyšší výdaje: 
- výdaje na navýšení tarifů (zřejmě od 1. 6.) a příspěvek na stravování činí 1,7 mil. Kč 
- odvody na rektorát mají vzrůst skoro o 1,2 mil. Kč 

 
Znamená to, že nárůst výdajů bude vyšší než nárůst příjmů a schodek musíme pokrýt 
z našetřených fondů. Loni jsme hospodařili s mírným přebytkem, ten bude využit na pokrytí 
vyšších výdajů. Zároveň chce vedení FF investovat větší prostředky než loni do vědecké 
směrnice (loni cca 6,5 mil., letos navíc výše zmíněný nárůst na vědě + 0,86 mil) a také 
investujeme peníze do nově vznikající pedagogické směrnice (viz níže). To vše má zvýšit 
motivaci AP, protože i přes plánované zvýšení tarifů nejsou některé tarifní třídy 
konkurenceschopné. 
 
Nezapomínejme: peníze nám z velké části přinášejí studenti (musíme dodržet zafixovaný 
počet z roku 2017 plus minus několik desítek studentů), příjmy nám dokáže zvýšit kvalitní 
věda a pak samozřejmě hodně udělají projekty. FF si cení všech, kteří zajišťují výuku většího 
počtu studentů, vytvářejí kvalitní vědu a přinášejí na FF projekty. 
 
Návrh rozpočtu UPa pro rok 2021 bude projednán AS UPa dne 27. 4. 2021, pak se bude 
připravovat, pokud návrh senát schválí, fakultní rozpočet. 
 
 
 



2. Informace proděkanky Bubíkové 
 
2/1 Informace o stavu aktualizace směrnice DKRVO 
 

- Hlavní změny: výpočet rozpočtu DKRVO na katedry již nezohledňuje počet AP 
katedry, zohledňuje dosažený stupeň akreditovaného SP a pilíře 1, 2 a 3 M17+ takto: 
55 % podle nejvyššího stupně akreditovaného studia (bez ohledu na počet 
programů), 25 % za položky vykázané do M1 za tříleté období a hodnocené známkou 
1, 2 a 3 (váha jednotlivých známek 7:3:1), 15 % dle vědeckého výkonu RIV (čl. 6) za 
uplynulé tři roky a z 5 % za M3. Zohlednění M3 – z hodnocení Mezinárodního 
evaluačního panelu vybrány jen ty položky, které MEP hodnotil jako very good, a bod 
připsán pracovištím tvůrců těchto výstupů. Např. 3.6.1 – aplikovaný výzkum bez 
ekonom. dopadu MEP hodnotil very good, vykázány projekty: Vorel (mezinárodní 
výstava From the Silver Czech Tolar to a Worldwide Dollar), Homolová (mezinárodní 
výstava + odborný katalog Im Zeichen der drei Deklarationen…), Panoch + Šeda + 
Václavík (odborný posudek pro město Hradec Králové jako podklad pro žádost 
o zařazení urbanistického celku do památek UNESCO), Hanulík (Libreto ke stálé 
expozici Národního muzea Tajemství domu, kde se rodila česká společnost), 
Synková (Metodika vypracovaná pro Agenturu pro sociální začleňování Úřadu vlády 
ČR, jak mohou obce  identifikovat sociální vyloučení), tj. 4 body pro ÚHV, 1 pro 
KSKA. 

- Drobnější úpravy v 4.1 – upřesněna definice vedoucího vědeckého týmu. V 6.3.2 
přidána poznámka řešící situaci AP po návratu z mateřské/rodičovské dovolené. 
V 6.4.2 upraveny bodové hodnoty některých výstupů a doplněna poznámka 
upřesňující definici výstupu typu D; 6.4.4 – přidáno, že položkám vykázaným do M1, 
avšak hodnoceným známkou 4 a 5, bude pro potřeby osobního ohodnocení změněn 
příznak z EX (NS) na ST. V 7.1 přidáno ocenění pro významné mobilitní vědecké 
projekty. 

- Zásadnější změna v bodě 6.4.5 – jinak řešeno nastavení bodů pro osobní příplatek. 
Viz příloha. 

 
2/2 Připomínám odevzdávání „draft“ verzí GAČR projektů (momentálně víme o 18 
připravovaných projektech za FF, to je zřejmě dosavadní rekord!). 
 
2/3 Nabídka University of Jaén (Španělsko), která hledá vhodné postdoky pro podání 
společného projektu v rámci programu HORIZON EUROPE, Marie Sklodowska-Curie Action 
(MSCA) – Postdoctoral Fellowships. 
 
2/4 Otevření nové iniciativy EIT na podporu inovací ve vysokoškolském vzdělávání – pro FF 
se nezdá příhodné, ale kdyby někdo měl zájem, v zápise odkaz, kontaktujte Moniku 
Vejchodovou (Iniciativa EIT na podporu inovací ve vysokoškolském vzdělávání - VÝZVA 
OTEVŘENA | Portál Horizont Evropa). 
 
 
3. Informace proděkana Říhy 
 
3/1 Akce FFakulta@na dosah – druhé kolo těchto online rozhovorů s uchazeči o studium 
proběhlo ve středu 7. 4. 2021 (děkujeme všem zúčastněným). 
 
3/2 Nový Citylight FF UPa – na celý duben 2021 na zastávce MHD Masarykovo nám. 
 
3/3 Příprava oslav 20 let FF UPa – proběhnou současně s celouniverzitní akcí Příliv 29. 9. 
2021 (harmonogram dokončujeme s ing. Pražákem, návrh bude zveřejněn / konzultován 
s katedrami v dohledné době). 
 

https://eur02.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fwww.horizontevropa.cz%2Fcs%2Fstruktura-programu-he%2Finovativni-evropa%2Fevropsky-technologicky-inovacne-institut%2Finformace%2Fyiifnews%2F97%2Finiciativa-eit-na-podporu-inovaci-ve...&data=04%7C01%7CSarka.Bubikova%40upce.cz%7C88f2992032cd4cd7414e08d8f389857f%7C49307c8db7bd42d1957063cbd63caf1b%7C0%7C0%7C637527119260712985%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C1000&sdata=JugsxKBmPJ4TiAA%2FUkq2Vus8BRSAA8MIPZlLL05HXQ0%3D&reserved=0
https://eur02.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fwww.horizontevropa.cz%2Fcs%2Fstruktura-programu-he%2Finovativni-evropa%2Fevropsky-technologicky-inovacne-institut%2Finformace%2Fyiifnews%2F97%2Finiciativa-eit-na-podporu-inovaci-ve...&data=04%7C01%7CSarka.Bubikova%40upce.cz%7C88f2992032cd4cd7414e08d8f389857f%7C49307c8db7bd42d1957063cbd63caf1b%7C0%7C0%7C637527119260712985%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C1000&sdata=JugsxKBmPJ4TiAA%2FUkq2Vus8BRSAA8MIPZlLL05HXQ0%3D&reserved=0


3/4 Příprava Výroční zprávy o činnosti FF UPa 2020 – ing. Pražák minulý týden rozeslal VK 
prosbu o stručnou, doplňující zprávu o akcích konaných katedrami v roce 2020 – prosíme 
o brzkou odpověď. 
 
3/5 Výběrové řízení na pracovní pozice na KFR (místo VK + místo pracovníka v Centru pro 
etiku) proběhne v pátek 23. 4. 2021. 
 
 
4. Informace proděkana Hejduka 
 
4/1 Problémy s probíhající Erasmus mobilitou v Polsku: jsou-li kdekoliv problémy, hlavně 
je třeba se ozvat, aby se vše řešilo; v Polsku se druhá strana divila, že o žádných 
problémech neví. Funguje Erasmus oddělení, ale studenti se mohou ozvat i katedrám. 
 
4/2 V rámci strategie internacionalizace UPa pracuje i na tzv. internacionalizaci doma. 
Z nejzásadnějších věcí se chystá: 

 směrnice o dvojjazyčnosti – každý, kdo na UPa vydává jakoukoliv informaci, má 
posoudit, kdo je v jeho cílové skupině a dle toho rozhodnout, zda bude tato informace 
sdělena pouze v ČJ, nebo v AJ, nebo musí zajistit verzi pro oba jazyky. 
Pokud bude třeba sdělení přeložit, je možné využít Jazykového centra, pracoviště 
překlad nebude hradit. 
Všechny informace směřující na web a intranet by měly projít korekturou.  

 systém péče a podpory – jak pro domácí, tak zahraniční studenty/zaměstnance. Cílem 
je podchytit všechny skupiny i např. zahraniční studenty zapsané do českých SP – 
o nich mezinárodní oddělení neví. Bude připravena směrnice/opatření zajišťující, aby 
mohli tuto integrační a jazykovou podporu čerpat. 
 

4/3 Připomínky rektorátu stran internacionalizace: Nízká čísla studentů v magisterských 
a doktorských studijních programech (SP) v AJ; na FF je i málo studijních programů v AJ, 
návrh je získávat alespoň různé double degree programy, když ne nové SP v AJ. 
 
4/4 V období 18. 5. 2021 – 15. 9. 2021 bude otevřena výzva Horizon Europe, Marie 
Sklodowska Curie Actions Postdoctoral Fellowships. 
V případě zájmu je třeba zahájit vyhledání vhodného postdoka. ORMV zajistí podporu při 
přípravě projektové žádosti. Rovněž je možná konzultace návrhů projektů 
s Technologickým centrem AV. Neúspěšné návrhy s hodnocením +70 % mohou následně 
žádat o financování z OP JAK (Jan Ámos Komenský). Proběhl také seminář k MSCA – 
možné kontaktovat Dr. Pacovskou (sdílení zkušeností), ing. Macháčovou (projektová 
podpora). 
 
 
5. Informace proděkanky Reimannové 
 
5/1 Představení směrnice Hodnocení vzdělávací a další činnosti akademických pracovníků 
a principy rozdělování prostředků určených na vzdělávací činnost 

 pracovní verze, 
 hodnocení a oceňování činností akademických pracovníků, 
 propojení vědecké a vzdělávací činnosti, 
 smysluplná kritéria pro ocenění a hodnocení obou těchto činností, 
 hodnocení a oceňování i další činnosti, které se chodu fakulty přímo dotýkají, 
s vědeckou a vzdělávací činností ovšem souvisí nepřímo. 
 Koncepce směrnice – ze 2/3 vychází z toho, co na fakultě děláme a oceňujeme, nyní 
tedy „pouze“ tyto činnosti zviditelňujeme explicitním uvedením v předloženém 
dokumentu. V čem tento návrh přináší inovace – zejména v ocenění činnosti, která je 
nadstandardní ve výukové oblasti, v hodnocení studentů a v ocenění dalších činností pro 
fakultu. Směrnice by tak měla představovat nástroj, nikoliv další byrokratické zatížení, 



pomocí kterého budeme schopni hodnotit a oceňovat vzdělávací a další činnosti nás 
všech. 
 V průběhu tohoto týdne budou VK zaslány návrhy bodového hodnocení, včetně 
excelové přílohy s konkretizovaným postupem hodnocení. 
 V pondělí 19. 4. ve 13.30 h proběhne schůzka k této směrnici, případné podklady 
z kateder zaslat do pondělí 19. 4. do 8.00 h. 
 

5/2 Rozdělení agendy studijního oddělení – viz příloha. 
 
5/3 Kontrola studijních plánů – obvykle únor, nyní do 31. 5. Soulad stud. plánů s akreditacemi 
(pouze nové SP, akr. po roce 2017). Informace o provedené kontrole – kdy a s jakým 
výsledkem (info – v pořádku, nesrovnalosti kde, v čem) – zaznamenat za katedru a studijní 
program do sdíleného dokumentu  
https://unipardubice-my.sharepoint.com/:f:/g/personal/irre0240_upce_cz/Eo8jF-
Ns9rRHrXQKKw9gRNkBwFT0yBJwcS3GDe4u6IztoQ?e=OBQbpw  
 
5/4 Požadavky na rozvrhy: 

 časový plán vyučujícího:  
      zadávání AP do STAGu 12. – 30. 4., schvalování VK 3. – 10. 5. 
 Excelový soubor s požadavky – do 10. 5. 
 vyplňovat do sdíleného souboru, neposílat mailem!!! Link na excelový soubor 
s požadavky: https://unipardubice-
my.sharepoint.com/:x:/g/personal/irre0240_upce_cz/EQnMhZfNZWNLn14NDCY0twMBU
YMkAAOcUCuHpd4Oe0pTtQ?e=z5YAML  

 
 
6. Různé 
 
Dr. Beníšková – zve na Den Pardubického kraje dne 28. 4., více informací na webu. 
 
Další kolegium se uskuteční 3. května od 10 h.  
 
 
 
 
Zapsala: Dita Jančaříková                                                      doc. Mgr. Jiří Kubeš, Ph.D.  
V Pardubicích 13. 4. 2021                                                                       děkan 
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